



The Host Country TAKES TWO!

Hungary took a sweeping victory in the 20th edition of the World University Handball Championship organized in the Szabolcs-Szatmar-Bereg region

Handball has always been one of the pillars of our World University Championship program, and it has always been popular with our associations. Many cities apply to organize this prestigious tournament whose first edition dates back to 1963 in Lund, Sweden – it was very simply FISU's first WUC!

Since 2006 and the WUC in Gdansk, Poland, the men's and women's tournaments have been grouped. For the organizer, this means a rise in participation and a tournament that is no doubt a bit more complicated to set up. In 2008 in Venice, 14 women's teams and 16 men's teams registered.

PARTICIPATION	Handball 2010			
	H/M	F/W	OFF	TOT
1 BRA	-	14	6	20
2 CYP	14	-	3	17
3 CZE	14	14	10	38
4 HUN	14	14	1	29
5 JPN	14	14	15	43
6 MEX	14	-	4	18
7 POL	14	14	8	36
8 ROM	-	14	4	18
9 SRB	14	-	3	17
10 TUR	14	13	7	34
11 UAE	13	-	3	16
12 UKR	12	-	5	17
TOTAL	137	97	69	303



Photo Lajos Szarka



(1, 2, 3) Hungary and Romania, the two best Women's Teams.
Photo Lajos Szarka



An exceptional women's tournament.
Photo Lajos Szarka

In Hungary, the tournament was a little bit sparser, with 10 teams accredited for men and 7 for women. The competition lasted a week and was organized jointly by 7 cities: Tiszaszasvári, Nyíradony, Csenger, Nyírbátor, Demecser, Hajdunás, Levelek and Nyíregyháza – as you can see, the entire region was committed. The Hungarian University Sports Association is no novice – it has contributed to a fair number of our competitions – so the general organization met every expectation and the conditions for the competition were excellent.

The Women's Tournament

With 7 teams vying for the title, the scheme used for the women's tournament was fairly simple. Each team had to play all the others – the winner would be the team that scored the most points. The Hungarian team did wonders at this game. It won the first five matches, and so was practically as-

sured of the final victory when it began the last match. The Hungarians were technically and tactically superior, leaving little room for their opponents to develop their game. Even Romania, which finished second in the tournament, could not get past the Hungarian defense. The loss in the last match against Turkey, the current champion, should be relativized, since, as we mentioned above, the Hungarians were already mathematically the champions before they started the "final". Romania also played very well, it's only weak point was its loss to Hungary in the opening match of the tournament which closed on a severe defeat of 36 goals to 28. But except for that, the team showed a powerful aptitude to attack which more than made up for their relatively weak defense. Finally, the Czech Republic took the bottom step on the podium. This is a solid team just a shade better than Turkey (champion in 2008), which had lost some of its clout. Poland, Japan and Brazil finished in that order, at a level significantly weaker than the top four.

The Men's Tournament

The men's competition promised to be very spectacular, particularly thanks to the presence of traditionally powerful countries in this sport like Serbia, Czech Republic, Poland, Turkey and of course Hungary. After the qualifying pools, the results were perfectly logical with Hungary leading Group A and the Czech Republic at the top of Group B. Both teams were very straightforward, winning all of their games quite smoothly. They were better at all levels, so it made sense to

find these two countries face to face in the finals. The Hungarian team won a magnificent game, sparked by its audience to a score of 33 to 26 and thereby recorded a historical double win for the host country of the championship.

The game for third place between Serbia and Japan was one of the most balanced, with a tie at 31-31 at the end of the official game time. It took penalty kicks to break the suspense for the Serbian victory.

Rendez-vous for the 21st edition of the World University Handball Championship in 2012, in Blumenau, Brazil.



Double Gold for Hungary, on this picture: the Men's Team.
Photo Lajos Szarka



DOUBLÉ pour le pays hôte!

La Hongrie remporte haut la main cette 20^e édition du Championnat du Monde Universitaire de Handball organisée dans la région de Szabolcs-Szatmar-Bereg

Pilier du programme de nos championnats du monde universitaires, le handball fait toujours recette auprès de nos associations. En effet, nombreuses sont les villes candidates à l'organisation de ce prestigieux tournoi. Rendez-vous compte, la première édition eu lieu en 1963 à Lund, en Suède, il s'agissait tout simplement du premier CMU de la FISU!

Depuis 2006 et le CMU de Gdansk, en Pologne, les compétitions féminines et masculines sont désormais regroupées. Ceci implique pour l'organisateur une participation en hausse et un tournoi certainement un peu plus compliqué à mettre en place. En effet, en 2008, à Venise, 14 équipes féminines et 16 masculines avaient été enregistrées. En Hongrie on eu droit à un tournoi un peu moins fourni puisque 10 équipes furent accréditées chez les hommes et 7 chez les femmes. La compétition s'éta la sur une semaine et fut organisée conjointement par 7 villes: Tiszavas-

vari, Nyiradony, Csenger, Nyirbator, Demecser, Hajdunanas, Levelek et Nyiregyhaza; l'engagement de toute une région comme vous pouvez le constater. L'association hongroise du sport universitaire n'en était pas à son coup d'essai, elle qui organise par ailleurs bon nombre de nos compétitions. L'organisation générale fut donc à la hauteur des attentes et les conditions de compétition excellentes.

Le tournoi féminin

Avec 7 équipes en lice, la formule du tournoi féminin était assez simple. En effet, chaque formation devait rencontrer toutes les autres; la gagnante étant celle qui rapportait le plus de points.

À ce jeu, l'équipe de Hongrie fit merveille. Remportant ses 5 premiers matchs, elle était pratiquement assurée de la victoire finale lors de l'entame de

la dernière partie. Supérieures techniquement et tactiquement les Hongroises n'ont laissé que peu de place à leurs adversaires pour développer leur jeu. Même la Roumanie, qui termine deuxième du tournoi, s'est cassé les dents sur la défense hongroise. La perte du dernier match face à la Turquie, tenante du titre, est à relativiser puisque, comme nous vous le disions plus haut, les Hongroises étaient mathématiquement championnes avant de débiter cette «finale».

La Roumanie a donc également très bien joué, son seul souci fut de tomber contre la Hongrie en match d'ouverture du tournoi; match qui se solda par une sévère défaite des Roumaines par 36 buts à 28. À part cela, ces dernières ont montré de solides aptitudes à l'attaque ce qui compensa largement leur relative faiblesse en défense. Enfin, c'est la République Tchèque, qui compléta ce podium. Une solide équipe,

HOMMES - MEN Handball 2010							
Pool A							
	W	D	L	Total	Goals	Diff.	Points
1 HUN	4	0	0	4	134 / 87	47	8
2 SRB	2	1	1	4	129 / 107	22	5
3 CYP	2	1	1	4	118 / 108	10	5
4 POL	1	0	3	4	111 / 125	-14	2
5 UAE	0	0	4	4	93 / 158	-65	0
Pool B							
1 CZE	4	0	0	4	148 / 96	52	8
2 JPN	3	0	1	4	139 / 111	6	-
3 TUR	2	0	2	4	110 / 122	-12	4
4 UKR	1	0	3	4	104 / 109	-5	2
5 MEX	0	0	4	4	77 / 140	-63	0
Final				Classement Final - Final Ranking			
Place 9-10	UAE - MEX	32 / 31		1 HUN		6 TUR	
Place 7-8	POL - UKR	31 / 25		2 CZE		7 POL	
Place 5-6	CYP - TUR	25 / 23		3 SRB		8 UKR	
Place 3-4	SRB - JPN	39 / 38		4 JPN		9 UAE	
Final Game	HUN - CZE	33 / 26		5 CYP		10 MEX	



FEMMES - WOMEN Handball 2010							
Pool A							
	W	D	L	Total	Goals	Diff.	Points
1 HUN	5	0	1	6	167:112	55	10
2 ROM	4	1	1	6	201:184	17	9
3 CZE	4	0	2	6	198:165	33	8
4 TUR	4	0	2	6	170:166	4	8
5 POL	1	2	3	6	150:185	-35	4
6 JPN	1	1	4	6	166:182	-16	3
7 BRA	0	0	6	6	153:211	-58	0
				Classement Final - Final Ranking			
				1 HUN		5 POL	
				2 ROM		6 JPN	
				3 CZE		7 BRA	
				4 TUR			



The Men's Final between Hungary and Serbia,
Photos Lajos Szarka

elle aussi qui surpasse d'un cheveu, la Turquie (championne en 2008) un peu moins dominatrice cette année. La Pologne, le Japon et le Brésil, ferment la marche en affichant un niveau nettement inférieur à celui du top 4.

Le tournoi masculin

La compétition masculine promettait d'être très spectaculaire grâce notamment à la présence de nations traditionnellement fortes dans cette discipline comme la Serbie, la République Tchèque, la Pologne, la Turquie ou, bien sûr, la Hongrie.

À l'issue des poules de qualification, on pu constater que la logique fut respectée puisque l'on retrouva la Hongrie en tête du groupe A et la République Tchèque en pôle dans le groupe B. Ces deux équipes n'ont pas fait dans le détail, gagnant tous leurs matchs assez nettement. Supérieures à tous les niveaux, il était normal de retrouver ces deux nations face à face lors de la finale. Galvanisée par son public, l'équipe de Hongrie remporta cette partie magnifique sur la marque de 33 à 26 et signa par la même occasion un doublé historique pour le pays hôte de ce championnat.

Le match pour le bronze entre la Serbie et le Japon fut des plus indécis avec un score nul (31-31) à l'issue du temps réglementaire. C'est donc l'épreuve des pénaltys qui mit fin au suspense avec la victoire des Serbes.

Rendez-vous pour la 21^e édition du Championnat du Monde Universitaire de handball qui se tiendra en 2012, à Blumenau, au Brésil.